
 

 

 
   

 
Besvarelse af politikerspørgsmål fra Rasmus Steenber-

ger vedr. anvendelse af cykler i SUF 

Medlem af BR Rasmus Steenberger (SF) har via e-mail den 19. decem-

ber 2023 stillet følgende spørgsmål til Sundheds- og Omsorgsforvalt-

ningen: 

Jeg vil gerne spørge forvaltningen, i hvilket omfang vi allerede bruger 

cykler til personale i plejesektoren samt hvilke potentialer, der kan være 

for at øge brugen af cykler yderligere? 

 

Spørgsmålet er initieret af en henvendelse fra Cyklist-forbundet som 

peger på de positive effekter ved cyklisme med fokus på sundhed, fæl-

lesskab og bæredygtighed. 

 

Forvaltningens svar: 

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har gennem mange år arbejdet 

aktivt for at sikre, at anvendelse af cykel er den alt dominerende trans-

portform ved tjenstlig transport i forvaltningen. 

 

I hjemmeplejen foregår al transport i forhold til besøg hos borgerne i 

dagvagter på cykel. En del af aftenvagterne anvender ligeledes cykel og 

i de resterende tilfælde (hvor cykel ikke kan anvendes) tages andre mid-

ler i brug for at reducere anvendelsen af biler mest muligt – heriblandt 

samkørsel.  

 

Anden form for tjenstlig transport i forvaltningen (f.eks. transport mel-

lem rådhuset og Centralforvaltningens domicil i Telehuset) foregår 

også primært på cykel.  

 

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen deler opfattelsen hos Cyklist-for-

bundet om at udstrakt anvendelse af cykel indebærer store fordele – 

herunder også økonomiske. Forvaltningen arbejder derfor til stadighed 

for at sikre og udvikle den udstrakte anvendelse af cykel i tjenstligt 

ærinde, men har ikke nogen forventning om at kunne indhøste yderli-

gere gevinster i væsentligt omfang. 
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